
 

 
Referat af SFO-forældrerådsmøde onsdag d. 13.11.24  
kl. 17.00-19.00 i mødelokale 3. 
 
Deltagere: Susanne Schmidt, Sarah Skov, Tune D. Petersen, Ane Kathrine Huniche Arlander, Mia Hauge 
Dollerup, Camilla Gaarsdal Uhrbrand, Annette (pædagog i Æblet), Linda (pædagog i Pæren) og Patrick 
(Pædagogisk leder).  
   

Forberedelse:    
  
Fraværende:   
Ane Kathrine 
Camilla 

Mødeleder: Patrick  
  
Referent: Susanne 

   
Godkendelse af referat:   
Godkendelse af dagsorden:   
   

Emne:   
Velkommen til 
Camilla og  
Gennemgang af SFO-
forældrerådets 
opgave, samt nyt 
billede af 
forældrerådet til 
hjemmesiden evt. 
med et lille skriv om 
hvem vi er og hvad 
vores fokus er.  
  

Forhåndsinfo:    
  
  
  

Ansvarlig: Alle  Form: Plenum  Afsat tid: 10 
min  
  

Referat    - 
Fotograferingen er blevet udskudt til næste møde i Januar. 
   

 

Emne:   
Nyt fra ledelsen 

Forhåndsinfo:    
Økonomi 
Fokusområde: Elevadfærd og 
voksenpraksis  

Ansvarlig: Patrick  Form: Info  Afsat tid:  15 
min  
  

Referat   Der blev ansat en ny klassepædagog. Det betyder, at alle klasser har deres egen 
pædagog. Én af pædagogerne har fået et andet arbejde, hvorfor der skal ansattes en ny 
pædagog. Ansættelsessamtalerne finder sted i uge 48. Kathrine deltager som 
repræsentant fra Sfo-forældrerådet. 
Morten (pædagog i 2.klasse) skal på barsel – der skal findes en løsning omkring et 
barselsvikariat. Der er muligvis ikke timer nok til at ansætte én udefra. Ledelsen arbejder 
på en løsning. 



 
 
Derudover har ledelsen fokus på en ændret og mere krævende elevadfærd på GGS. 
Elevgrundlaget på GGS har ændret sig de sidste år og det kræver en ændret 
voksenpraksis. Både pædagoger og lærere skal klædes godt på til det. 
  
  

 

Emne:   
Nyt fra 
afdelingerne  

Forhåndsinfo:    
Æblet – Annette 
Pæren - Linda  

Ansvarlig:   
Annette og Linda 

Form: Info  Afsat tid:  15 
min  
  

Referat   Æblet (Annette) 
Tjek-ud-Knud konceptet er taget i brug. Der er stadigvæk ca. 1-2 elever per klasse, som 
ikke har tjekket sig ud. 
Der blev afholdt forskellige aktiviteter op til Halloween. 
Samarbejde med DGI: Elever (lige nu 1.klasse) kan tilmelde sig til idræt/gymnastisk i 
gymnastiksalen i Sfo-tiden. Det er en stor succes. Det er henvendt til børn, som ellers ikke 
går til noget i deres fritid. Pædagogerne opfordrer bestemte elever til det, men der er 
også plads til andre interesserede. Pædagogerne hjælper med tilmelding mm. Efter jul er 
det 0.klasses-elever, der får tilbuddet. 
Jule-aktiviteter er gået i gang. 
 
Pæren (Linda) 
Computerspil Shell-Shockers: Der blev indrettet drenge-og pigerum for at få flere piger 
med til de digitale tilbud. 
Svømning i Sfo-tiden er en stor succes. 
Juleforberedelserne er gået i gang: julekalender, værksteder mm. 
Julebanko den 28.11. for søskende og forældre. 
Byttecafé om fredagen for fodbold- og pokemonkort. 
”Den opsøgende pædagog”: ny pædagogisk rolle, som går ud på at gå rundt i huset og 
hjælpe børnene ind på en leg mm. 
Tjek-ud-Knud kører også i Pæren nu. 
Der er snak om, hvorvidt 2. og 3.klasse kan skille sig mere ud. Børnene skal gerne kunne 
mærke, at de befinder sig på forskellige udviklingstrin. 
 
”Nyt fra forældrene”: Dette bliver et fast punkt på dagsordenen fremover. 
Tune har lagt mærke til, at der er elever som gemmer sig ”i krogene” med 
mobiltelefonerne. Det er sandsynligvis elever fra klubben. Pædagogerne både fra klubben 
og Æblet/Pæren er opmærksomme på det.  

  

Emne:   
Arbejdsaften/dag 
for at optimere 
SFO’en 
udearealer  

Forhåndsinfo:    
Kan der søges fonde?  
Skal der nedsættes et udvalg, som 
kigger på den del?  
  

Ansvarlig: Patrick  Form:  Plenum Afsat tid:  20 
min 
  

Referat   Der blev diskuteret forskellige muligheder ift. hvad der giver mest mening: enkelte 
konkrete arbejdsindsatser er muligvis bedre end en hel arbejdsdag. Måske kunne man 



 
aktivere én årgang ad gangen eller én klasse ad gangen. Eventuelt kunne man kombinere 
en arbejdsdag med forældrekaffe?  
Der bør laves en liste over ting, der skal fornyes, bygges mm. Med en konkret liste kunne 
Sfo-forældrerådet tage stilling til, hvad der kunne realiseres på en ”arbejdsdag”.  
Spørgsmål til bestyrelsen om, hvorvidt de ved noget om ansøgning af fonde? Er der 
nogen, der kender til konkrete fonde eller har erfaring med ansøgning af fonde?  
En konkret idé kunne være at dele små opgaver ud i klasserne (blandt klassens forældre). 
Så bestemmer klassen selv, hvornår opgaven skal løses. 
Patrick laver en to-do-liste. 

  

Emne:   
Toiletindsats i 
SFO’en   

Forhåndsinfo:    
Kan vi arbejde med at lave en 
bedre toiletkultur i SFO’en? Hvad 
skal der til og hvordan kan 
børnene inddrages?  
  
  

Ansvarlig: Patrick Form: Plenum  Afsat tid: 30 
min  
  

Referat   Det kan ikke siges, hvorvidt det gør en forskel, at toiletterne er årgangs-opdelt. Linda 
mener, at det er blevet bedre i Pæren.  
Det største problem er, at der ikke er toiletter nok. I Pæren: omkring to toiletter til 125 
drenge + to toiletter til 125 piger. Det er ikke muligt at få etableret flere toiletter (heller 
ikke hyppigere rengøring af rengøringspersonalet). Problemerne er aldersopdelt: 
Hygiejne i de yngre klasser, vandalisme i de store klasser. Papirservietterne er ét af de 
mange udfordringer: De forbliver ikke i skraldespændende pga. plastikposerne, som ikke 
foldes ordentligt ud.  
Mia foreslår en visuel overhaling af toiletterne – flottere, nymalede toiletter får måske 
eleverne til at passe bedre på dem.  
   

 

Emne:   
Punkter til 
fællesmøde med 
skolebestyrelsen 

Forhåndsinfo:    
  
  
  

Ansvarlig: Alle  Form: Plenum  Afsat tid: 10 
min  
  

Referat   Mulige punkter:  
- Arbejdsdage med forældre 
- trafikken rundt om skolen.  
- Sommerferie + opstart efter sommerferien 
- Lokaleplansfordeling 

  
   

 

Emne:   
Eventuelt   

Forhåndsinfo:    
  
  
  

Ansvarlig: Alle  Form: Plenum  Afsat tid: 10 
min  
  

Referat     



 
 -- 
  
   

  
  

Emne:   
Punkter til næste 
møde 

Forhåndsinfo:    
 
  

Ansvarlig: Alle  Form: Plenum  Afsat tid:  10   
  

Referat   Mål og indholdsbeskrivelsen – hvordan gør vi den levende? Hvordan kan vi gøre den 
mere overskuelig. Kig på den i SFO først 
Se på plancherne fra sidste møde med skolebestyrelsen om SFO’en. 
 
  
  
  

   
  
 
Møderækken for kommende skoleår ser således ud: 

D. 09.09.24 kl. 17.00-19.00 (Tidligere forældreråd 2023-2024) 

D. 08.10.24 kl. 17.00-19.00 (Nyt forældreråd (2024-2025) Aflyst 

D. 13.11.24 kl. 17.00-19.00 
 
D. 21.01.25 kl. 19.00-21.00 - Fællesmøde med skolebestyrelsen og SFO-forældreråd 

D. 18.03.25 kl. 17.00-19.00 

D. 21.05.25 kl. 17.00-19.00 – Næste års fokus?  
 
 
 
 

 
 

 

 


